

24^{ème} Conférence de la COPEAM

COMMISSION FORMATION

Hôtel Mövenpick
Beyrouth, 12 mai 2017
(15h – 18h)

ORDRE DU JOUR

1. INTRODUCTION

- Présentation de l'Ordre du Jour

2. ACTIVITES

- Deuxième atelier de formation « *Informer et sensibiliser aux défis climatiques et au développement durable* », organisé par la COPEAM avec le soutien de l'UE et de la BEI (Banque Européenne d'Investissement) (Ouarzazate/Marrakech, 12-14 novembre 2016) ;
- Activité d'échange pair-à-pair "*Gérer la transition au numérique: un défi de formation pour les organisations des médias*" organisé par la COPEAM et MedMedia (financement UE) ;
- Rencontres COPEAM/MedMedia sur la formation au journalisme en Méditerranée (Marseille, 17 juin 2016).

3. SYNERGIES AVEC LES AUTRES COMMISSIONS

- Commission Egalité de genre : a) atelier de formation/production « *Les médias en faveur des femmes entrepreneures* » (Alger/Tipaza, 16 - 19 janvier 2017) ; b) projet "*Advancing Gender Equality in Media Industries - AGEMI*" (UE - DG Justice)
- Commission Cinéma/Festival/Culture : a) développement de « *A première vue* » pour la promotion des œuvres des étudiants des écoles méditerranéennes de cinéma (par ALBA, ESAV, ESAC, Uninettuno) ; b. soumission du projet *FIRST – Formation Internationale à l'écriture de séries TV* dans le cadre du programme Erasmus+.

4. DEVELOPPEMENT ACTIVITES FUTURES

Proposition par l'EPTV/Algérie d'une activité de formation et perfectionnement des journalistes dans le reporting sportif en vue des Jeux Méditerranéens de Oran 2021.

5. DIVERS

24th COPEAM Conference

TRAINING COMMISSION

Mövenpick Hotel
Beirut, 12 May 2017
(3.00 pm – 6.00 pm)

AGENDA

1. INTRODUCTION

- Presentation of the meeting agenda

2. ACTIVITIES

- Second training workshop “*Informing and raising awareness about climate challenges and sustainable development*”, organised by COPEAM with the support of the EU and of the EIB (European Investment Bank) (Ouarzazate/Marrakech, 12-14 November 2016);
- Peer-to-peer exchange activity “*Managing the digital transition: a training challenge for the media organisations*” organised by COPEAM and MedMedia (EU funded) ;
- COPEAM/MedMedia meetings about journalism training in the Mediterranean (Marseille, 17 June 2016).

3. SYNERGIES WITH THE OTHER COMMISSIONS

- Gender Equality Commission: a) training/production workshop “*Media in favour of female entrepreneurs*” (Algiers/Tipaza, 16 - 19 January 2017) ; b) “*Advancing Gender Equality in Media Industries - AGEMI*” project (EU - DG Justice)
- Commission Cinema/Festival/Culture : a) development of « *A première vue* » for the promotion of the works of the Mediterranean cinema schools’ students (by ALBA, ESAV, ESAC, Uninettuno) ; b. submission of the project *FIEST – International training on TV series writing* in the framework of Erasmus+ programme.

4. DEVELOPMENT OF FUTURE ACTIVITIES

Proposal by EPTV/Algeria about a training and specialisation activity in sport reporting for journalists, in the perspective of next Mediterranean Games in Oran 2021.

5. OTHERS
